

*(Translated from Russian)*

**Information from the Russian Federation in connection with the enquiry of the special procedures of the Human Rights Council regarding the situation of N.A.**

**Tolokonnikova**

*Reference:* UA Health (2002-7) Slavery (2007-2) G/SO 214 (53-24) G/SO 214 (67-17) RUS 8/2013

The Russian Federation has reviewed the information contained in the enquiry of the special procedures.

An investigation conducted by the Authority of the Federal Penal Correction Service of the Russian Federation for the Republic of Mordovia (hereinafter referred to as the Mordovia Authority of the Federal Penal Correction Service) turned up no evidence of the use of physical force or means of moral or psychological pressure on convicted persons by officers of Federal Penal Colony No. 14 (hereinafter referred to as Penal Colony 14).

The Zubovo-Polyana inter-district investigation department for the Republic of Mordovia, a unit of the Investigative Committee of the Russian Federation, adopted a decision on 26 September 2013 to deny taking protective measures with respect to Ms. Tolokonnikova.

No evidence was found to corroborate the allegations made in the report on the field visit of members of the working group of the Presidential Council on the Development of Civil Society and Human Rights, namely that the Penal Colony 14 administration and fellow convicted persons had acted unlawfully towards Ms. Tolokonnikova, including psychological pressure and the threat of physical violence, and that the administration had acted unlawfully towards other convicted persons serving sentences in the colony.

According to the Penal Colony 14 correspondence books, Ms. Tolokonnikova sent nine communications to various Government bodies. Interference by officials of the institution with the prisoners' outgoing and incoming correspondence was not allowed.

The head of Penal Colony 14, A.G. Kulagin, received a communication from Ms. Tolokonnikova on 23 September 2013 in which she declared a hunger strike and stated that security measures should be taken to protect her against the threats posed to her life by the administration of the institution and fellow inmates in Penal Colony 14 and that the rights of prisoners involving the conditions of detention, employment and health protection had been violated.

The communication of Ms. Tolokonnikova was duly registered and sent to the Zubovo-Polyana inter-district investigating agency of the investigation department for the Republic of Mordovia working under the Investigative Committee of the Russian Federation (ref. No. 14/TO/56-9006 of 24 September 2013).

At this time, Ms. Tolokonnikova was transferred to a correctional facility in the Krasnoyarsk Territory on the grounds of her written statement with a view to ensuring her personal safety and precluding threats to her life and health, in accordance with article 81, paragraph 2, of the Penal Enforcement Code.

The Dubrava Procurator's Office in Yavas in the Zubovo-Polyana municipal district of the Republic of Mordovia and the State Labour Inspector (responsible for labour

HRC/NONE/2013/152  
GE.13-18994 (E) 300114 310114

**\*1318994\***

Please recycle 



protection) in Saransk established in the course of their investigations that the Penal Colony 14 administration fully met work safety requirements. An occupational and equipment safety engineer organized and oversaw the work safety efforts at the colony. Medical check-ups are carried out twice a year according to a set schedule. Work safety instructions for all occupations and types of work have been developed and approved.

Working hours in Penal Colony 14, 40 hours per week, are in keeping with the provisions of article 91 of the Labour Code and article 104 of the Penal Enforcement Code. Work by the convicted persons is performed according to a daily routine established by order of Penal Colony 14, No. 24-os of 31 January 2013. The persons work in six-day shifts per work week: 5 seven-hour days and 1 five-hour day.

Under the Penal Colony 14 order there have indeed been occasional notices of work days on Sundays. In addition, convicted persons called on to work on those days are given compensatory time off on request.

In accordance with article 107 of the Penal Enforcement Code, no less than 25 per cent of the calculated earnings are placed in a personal account regardless of withholdings. No provision is made to pay the minimum wage (5,205 roubles as of 1 January 2013) for work on a piecework basis if standards are not met.

According to information submitted by the Mordovia Authority of the Federal Penal Correction Service, Ms. Tolokonnikova was employed in piecework as a seamstress at a labour adjustment centre for convicted persons, in accordance with article 103 of the Penal Enforcement Code and Penal Colony 14 Order Nos. 303-os of 16 November 2012, 191-os of 10 July 2013 and 209-os of 1 September 2013.

In accordance with article 155 of the Labour Code, article 105 of the Penal Enforcement Code and Federal Act No. 232-FZ of 3 December 2012 amending article 1 of the Minimum Wage Act, payment for the work done by her was based on the number of days worked and the fulfilment of performance standards (shift assignments). Supplementary payment amounting to the minimum wage was made for assignments performed by the convicted person on the basis of the number of days worked and a larger amount for night shifts.

According to the daily performance reports, between November 2012 and August 2013, Ms. Tolokonnikova was recruited for work on days off and official holidays on 17 occasions. Ms. Tolokonnikova was engaged in work on days off and holidays at her own request and on superior orders of Penal Colony 14 of the Mordovia Authority of the Federal Penal Correction Service. At the same time, she was given 11 days' leave from work. It was also established that during the period in question Ms. Tolokonnikova did not work the standard number of hours, a fact corroborated by her employee time card, which she read, understood and signed. Payroll documents show that the wages and salaries were credited and paid out in full to the convicted person in accordance with the hours worked and the amount of work established under the shift assignments completed. Ms. Tolokonnikova also read, understood and signed off on those assignments.

It was also established that Ms. N.A. Akimova, a Penal Colony 14 occupational safety engineer, held an introductory training session with Ms. Tolokonnikova on 23 October 2012 before she was cleared for work.

Ms. Tolokonnikova then underwent basic on-the-job training at the sewing shop, for 14 shifts, beginning on 7 November 2012. During further training at the shop, which is provided every quarter according to the log for on-the-job training, Ms. Tolokonnikova refused on 15 July 2013 to sign the log, as attested to by the entry in the log made by the Penal Colony 14 occupational safety engineer Ms. Akimova.

We should like to inform you that according to the record of prisoner injuries no work-related accidents were reported to the medical unit, including by Ms. Tolokonnikova.

Penal Colony 14 is an ordinary-regime correctional colony in which first-time convicted women serve their sentences.

The colony, with a capacity for 972 convicted persons, now holds 764 convicted persons, which constitutes a 79 per cent occupancy rate.

The staff of the institution are composed of 255 persons, including 189 persons working directly with the convicted persons, or 74 per cent of the staff, as follows:

- 133 women (70.4 per cent);
- 56 men (29.6 per cent).

Male workers are not recruited for security-related activities such as searches and inspections of the convicted women. They operate the security equipment and communications facilities.

It was also established that there are no violations in Penal Colony 14 of the right of convicted persons to send proposals, requests and complaints to the administration of the institution or higher-ranking government bodies, in accordance with article 12 of the Penal Enforcement Code. All outgoing correspondence sent through the administration of the institution is duly registered in the appropriate log and sent to the addressee.

According to the register of proposals, applications and complaints by Penal Colony 14 prisoners, 2,518 petitions and applications were filed by the convicted persons in the institution in 2012. As at 21 October 2013, convicted persons of Penal Colony 14 filed 1,760 claims and applications, including Ms. Tolokonnikova, who made the following 9 submissions:

- Ref. No. 14/TO/56-T-15 of 4 March 2013 to the head of Penal Colony 14: document showing that Ms. Tolokonnikova was apprised of the procedure for filing an application for early release on parole;
- Ref. No. 14/TO/56-T-15 of 12 March 2013 to the Zubovo-Polyana District Court of the Republic of Mordovia: documents for early release on parole;
- Ref. No. 14/TO/56-T-26 of 22 March 2013 in the Zubovo-Polyana District Court: request for copies of court documents;
- Ref. No. 14/TO/56-T-44 of 22 May 2013 to the Zubovo-Polyana District Court: request for court documents;
- Ref. No. 14/TO/56-T-65 of 10 July 2013 to the Supreme Court of the Republic of Mordovia: request for participation in proceedings of the court of appeal;
- Ref. No. 14/TO/56-T-91 of 23 September 2013 to the Federal Penal Correction Service: sealed documents;
- Ref. No. 14/TO/56-T-92 of 23 September 2013 to the investigation department for Saransk, a unit of the Investigation Committee: sealed documents;
- Ref. No. 14/TO/56-T-93 of 23 September 2013 to the Zubovo-Polyana District Court: request for a commutation of a judgement;
- Ref. No. 14/TO/56-T-94 of 25 September 2013 to the Federal Penal Correction Service: sealed documents.

All workplaces in Penal Colony 14 have been certified to be in compliance with fair labour conditions (as of 1 October 2013) in accordance with the Labour Code of the

Russian Federation, which sets out requirements for occupational health and safety, and Order No. 51 of the Mordovia Authority of the Federal Penal Correction Service, concerning the certification of workplace compliance with fair labour conditions in institutions under the jurisdiction of the Mordovia Authority.

Monitoring of respect for the rights of convicted persons in correctional facilities of the Mordovia Authority of the Federal Penal Correction Service is carried out routinely by members of the Public Monitoring Commission for the Republic of Mordovia, the Human Rights Commissioner for the Republic of Mordovia and officials of the procurator's office responsible for monitoring compliance with the laws in institutions of the penal correction system, who are tasked with checking the conditions of detention and counselling detainees on personal matters for the institution.

Ms. Tolokonnikova underwent a medical examination when she entered Penal Colony 14 on 23 October 2012, including a check-up by medical specialists (psychiatrist, neurologist and gynaecologist), functional diagnostic tests, an X-ray and laboratory work. On 3 December 2012, she sought medical help and was examined, diagnosed and prescribed outpatient treatment by a medical specialist.

She underwent a check-up and treatment at Federal Prison Hospital No. 21, a hospital under the Mordovia Authority of the Federal Penal Correction Service, from 22 January 2013 to 5 February 2013.

She was brought before a medical board on 4 February 2013.

She was examined by a doctor specializing in internal medicine of the Penal Colony 14 medical unit and was diagnosed and prescribed outpatient treatment on 12 March 2013.

A scheduled X-ray examination was done on 8 April 2013.

She was examined and treated at Federal Hospital No. 2 of Health Assistance Unit No. 2 of the Federal Penal Correction Service from 29 September 2013 to 17 October 2013 and subsequently discharged.

She was examined by medical specialists of Penal Colony 14 on 18 October 2013.

Ms. Tolokonnikova left the facilities of the Mordovia Authority of the Federal Penal Correction Service on 18 October 2013.

Ms. Tolokonnikova was presented to the medical board of Federal Prison Hospital No. 21 to determine whether she was fit for the work assigned to her and to detect and prevent any illness.

Ms. Tolokonnikova was thus provided with all the necessary therapeutic and diagnostic treatment, including outpatient and hospital treatment, during her detention in Penal Colony 14.

Ms. Tolokonnikova's medical care was arranged for in accordance with the provisions of the law on health care and the requirements of the joint order of the Ministry of Health and Social Development and Ministry of Justice, No. 640/190 of 17 October 2005, entitled "On the organization of medical assistance for persons serving a sentence in places of deprivation of liberty and placed in custody".

The labour conditions in Penal Colony 14 were found to be in conformity with specified requirements in the course of an objective assessment of the workplaces by an independent board as they underwent certification in the manner prescribed by order of the Ministry of Health and Social Development, No. 342n of 26 April 2011.

ПОСТОЯННОЕ ПРЕДСТАВИТЕЛЬСТВО  
РОССИЙСКОЙ ФЕДЕРАЦИИ  
ПРИ ОТДЕЛЕНИИ ООН И ДРУГИХ МЕЖДУНАРОДНЫХ  
ОРГАНИЗАЦИЯХ В ЖЕНЕВЕ

15, avenue de la Paix,  
1202 GENÈVE



MISSION PERMANENTE DE LA FEDERATION  
DE RUSSIE AUPRES DE L'OFFICE DES  
NATIONS UNIES ET DES AUTRES  
ORGANISATIONS INTERNATIONALES AYANT  
LEUR SIEGE A GENÈVE

Telephones: 733 18 70; 734 51 53, 734 66 30  
Telefax: 734 40 44

№ 6SP

Постоянное представительство Российской Федерации при Отделении ООН и других международных организациях в Женеве свидетельствует свое уважение Управлению Верховного комиссара ООН по правам человека и имеет честь препроводить информацию Российской Федерации в связи с запросом специального докладчика по вопросу о праве каждого на наивысший достижимый уровень физического и психического здоровья, специального докладчика по современным формам рабства, специального докладчика по поощрению и защите права на свободу мнений и их свободное выражение и специального докладчика по вопросу о пытках и других жестоких, бесчеловечных или унижающих достоинство видах обращения и наказания (reference.: UA Health (2002-7) Slavery (2007-2) G/SO 214 (53-24) G/SO 214 (67-17) RUS 8/2013).

Постоянное представительство пользуется случаем, чтобы возобновить Управлению уверения в своем высоком уважении.

OHCHR REGISTRY

15 NOV. 2013

Recipients :... *SPD*  
..... *S. Lidome*  
..... *(email)*

Управлению Верховного комиссара ООН  
по правам человека

г. Женева

г. Женева, 14 ноября 2013 года



**Информация Российской Федерации в связи с запросом  
специальных процедур Совета ООН по правам человека относительно  
ситуации с Н.А.Толоконниковой**

*Reference: UA Health (2002-7) Slavery (2007-2) G/SO 214 (53-24) G/SO 214 (67-17) RUS 8/2013*

Российская Федерация проверила данные, содержащиеся в запросе специальных процедур Совета ООН по правам человека.

В результате проверки, проведенной Управлением Федеральной службы исполнения наказаний России по Республике Мордовия (далее – УФСИН), фактов предвзятого отношения со стороны сотрудников Федерального казенного учреждения «Исправительная колония-14» УФСИН России по Республике Мордовия (далее – ИК-14), применения физической силы и специальных средств морального или психологического воздействия в отношении осужденных выявлено не было.

26.09.2013 г. Zubovo-Polyanskim межрайонным следственным отделом Следственного управления Следственного комитета Российской Федерации по Республике Мордовия было вынесено постановление об отказе в применении мер безопасности в отношении осужденной Н.А.Толоконниковой.

Сведения, указанные в отчете выездного заседания членов рабочей группы Совета при Президенте Российской Федерации по развитию гражданского общества и правам человека о неправомерных действиях со стороны администрации ИК-14 в части психологического давления и угроз физической расправы в адрес осужденной Н.А.Толоконниковой как со стороны администрации, так и со стороны осужденных, а также сведения о неправомерных действиях со стороны администрации ИК-14 в отношении других осужденных, отбывающих наказание в ИК-14, не нашли своего подтверждения.

Согласно журналам входящей и исходящей корреспонденции ИК-14, осужденная Н.А.Толоконникова направила 9 обращений в различные органы

государственной власти. Препятствий в отправке и в получении корреспонденции со стороны сотрудников указанного учреждения не допускалось.

23.09.2013 г. на имя начальника ИК-14 А.Г.Кулагина, поступило обращение от осужденной Н.А.Толоконниковой об объявлении голодовки и применении к ней мер безопасности в связи с угрозами ее жизни со стороны администрации учреждения и осужденных, содержащихся в ИК-14, а также о нарушении прав осужденных при обеспечении условий содержания, привлечении к труду, охране здоровья граждан.

Обращение осужденной Н.А.Толоконниковой было зарегистрировано в установленном порядке и направлено в Zubovo-Polyanskiy межрайонный следственный отдел Следственного управления Следственного комитета Российской Федерации по Республике Мордовия за исх. № 14/ТО/56-9006 от 24.09.2013 г.

В настоящее время в целях обеспечения личной безопасности и исключения возможности угрозы жизни и здоровью Н.А.Толоконниковой, она, в соответствии с ч. 2 ст. 81 Уголовно-исполнительного кодекса Российской Федерации, была переведена в исправительное учреждение Красноярского края на основании ее письменного заявления.

В ходе проверок, проведенных Дубравной прокуратурой п.Явас Zubovo-Polyanskiy муниципального района Республики Мордовия и Государственным инспектором труда (по охране труда) г.Саранска, было установлено, что руководством ИК-14 в полном объеме налажена работа в области охраны труда. Организацией работы по охране труда и осуществлением контроля за ее состоянием занимается инженер по охране труда и техники безопасности. Медицинские осмотры проводятся 2 раза в год в соответствии с утвержденным графиком. Разработаны и утверждены инструкции по охране труда по всем профессиям и видам работ.

Продолжительность рабочего времени в ИК-14 соответствует требованиям ст. 91 Трудового кодекса Российской Федерации и ст. 104

Уголовно-исполнительного кодекса Российской Федерации и составляет 40 часов в неделю. Вывод осужденных на работу осуществляется на основании распорядка дня, утвержденного приказом. ИК-14 от 31.01.2013 г. № 24-ос. Труд осужденных организован с посменным графиком шестидневной рабочей недели: пять дней продолжительностью 7 часов и один день – 5 часов.

Согласно имеющимся приказам в ИК-14 действительно имело место выборочное объявление рабочими днями воскресных дней. При этом за выход на работу в указанные дни осужденным предоставлялись выходные дни по их заявлениям.

В соответствии со ст. 107 Уголовно-исполнительного кодекса Российской Федерации на лицевой счет зачисляется не менее 25% начисленной заработной платы независимо от удержаний. Работа по сдельным расценкам, в случае невыполнения установленных норм, не предусматривает выплату заработной платы в размере МРОТ (с 01.01.2013 г. – 5205 рублей).

По информации, представленной УФСИН России по Республике Мордовия, согласно ст. 103 Уголовно-исполнительного кодекса Российской Федерации и приказам ИК-14 от 16.11.2012 г. № 303-ос, от 10.07.2013 г. № 191-ос, от 01.09.2013 г. № 209-ос осужденная Н.А.Толоконникова привлекалась к оплачиваемому труду в центре трудовой адаптации осужденных на должности швеи со сдельной формой оплаты труда.

Согласно ст. 155 Трудового кодекса Российской Федерации, ст. 105 Уголовно-исполнительного кодекса Российской Федерации и Федеральному закону от 03.12.2012 г. № 232-ФЗ «О внесении изменения, в ст. 1 Федерального закона о минимальном размере оплаты труда», оплата за выполненную работу ей производилась в зависимости от количества отработанных ею дней и выполнения установленной нормы выработки (сменного задания). При ее выполнении осужденной производилась доплата



до минимального размера оплаты труда пропорционально количеству отработанных дней, за работу в ночное время – в повышенном размере.

Согласно представленным табелям учета рабочего времени за период с ноября 2012 г. по август 2013 г. Н.А.Толоконникова была привлечена к труду в выходные и нерабочие праздничные дни 17 раз. Привлечение Н.А.Толоконниковой к труду в выходные и нерабочие праздничные дни осуществлялось на основании ее личных заявлений и приказов начальника ФКУ ИК-14 УФСИН России по Республике Мордовия. При этом за 11 дней ей были предоставлены дни отдыха. Также было установлено, что за указанный период Н.А.Толоконниковой не была отработана установленная норма времени, что подтверждается карточкой учета рабочего времени, с которой Н.А.Толоконникова была ознакомлена под роспись. Из платежно-расчетных документов следует, что осужденной начислялась и выплачивалась заработная плата в соответствии с отработанным временем и выполненным объемом работ, который устанавливается сменным заданием. С указанными заданиями Н.А.Толоконникова также была ознакомлена под роспись.

Также было установлено, что перед допуском Н.А.Толоконниковой к выполнению производственных процессов инженером по охране труда ФКУ ИК-14 УФСИН России по Республике Мордовия Н.А.Акимовой 23 октября 2012 г. с осужденной был проведен вводный инструктаж.

Впоследствии 07 ноября 2012 г. с Н.А.Толоконниковой был проведен первичный инструктаж на рабочем месте в швейном цехе со стажировкой в 14 рабочих смен. Вместе с тем, при проведении повторного инструктажа на рабочем месте, который согласно представленному журналу проведения инструктажей на рабочем месте проводятся один раз в квартал, Н.А.Толоконникова при проведении с ней повторного инструктажа 15 июля 2013 г. отказалась ставить свою подпись в данном журнале, о чем свидетельствует запись, произведенная в указанном журнале инженером по

охране труда ФКУ ИК-14 УФСИН России по Республике Мордовия Н.А.Акимовой.

Информируем, что в 2012 - 2013 годах согласно журналу учета травм осужденные, в том числе и Н.А.Толоконникова, в медсанчасть в связи с получением производственных травм не обращались.

ФКУ ИК-14 УФСИН России по Республике Мордовия – исправительная колония общего режима, в которой отбывают наказание женщины, осужденные впервые.

При лимите наполнения 972 осужденные, в настоящее время содержится 764 осужденные, что составляет 79 % от лимита наполнения.

Персонал данного учреждения составляет 255 человек, в том числе непосредственно работающих с осужденными 189 человек, что составляет 74%, из них:

- женщин – 133 человека (70,4%);
- мужчин – 56 человек (29,6%).

Мужская часть сотрудников к мероприятиям режимного характера (обыска, досмотры) в отношении осужденных-женщин не привлекается. Данная категория обслуживает инженерно-технические средства и коммуникации учреждения.

Также было установлено, что право осужденных обращаться с предложениями, заявлениями и жалобами к администрации учреждения, а также в вышестоящие органы государственной власти, предусмотренное статьей 12 Уголовно-исполнительного кодекса Российской Федерации, в ИК-14 не нарушается. Вся исходящая корреспонденция, отправляемая через администрацию учреждения, в установленном порядке регистрируется в соответствующих журналах и направляется адресатам.

Согласно журналу учета предложений, заявлений, жалоб осужденных ИК-14 за 2012 г. осужденными учреждения было отправлено 2518 ходатайств и заявлений. По состоянию на 21.10.2013 г. осужденными ИК-14 было

отправлено 1760 заявлений и ходатайств, в том числе осужденной Н.А.Толоконниковой было отправлено 9 заявлений, а именно:

- исх. № 14/ТО/56-Т-15 от 04.03.2013 г. на имя начальника ИК-14 о том, что Н.А.Толоконникова ознакомлена с порядком подачи ходатайства на условно-досрочное освобождение;

- исх. №14/ТО/56-Т-18 от 12.03.2013 г. в Zubово-Полянский районный суд материалы на условно-досрочное освобождение;

- исх. №14/ТО/56-Т-26 от 22.03.2013 г. в Zubово-Полянский районный суд Республики Мордовия заявление о высылке копий судебных документов;

-исх. № 14/ТО/56-Т-44 от 22.05.2013 г. в Zubово-Полянский районный суд Республики Мордовия заявление о высылке судебных документов;

- исх. № 14/ТО/56-Т-65 от 10.07.2013 г. в Верховный суд Республики Мордовия заявление об участии в суде апелляционной инстанции;

- исх. №14/ТО/56-Т-91 от 23.09.2013 г. в Федеральную службу исполнения наказаний России (далее – ФСИН) закрытый пакет;

- исх. №14/ТО/56-Т-92 от 23.09.2013 г. в Следственное управление Следственного комитета г.Саранска закрытый пакет;

- исх. № 14/ТО/56-Т-93 от 23.09.2013 г. в Zubово-Полянский районный суд Республики Мордовия заявление о замене вида решения;

- исх. № 14/ТО/56-Т-94 от 25.09.2013 г. в ФСИН России закрытый пакет.

В целях реализации положений Трудового кодекса Российской Федерации, регламентирующих требования охраны труда, и исполнения приказа УФСИН России по Республике Мордовия» от 01.02.2012 г. № 51 «О завершении аттестации рабочих мест по условиям труда в учреждениях, подведомственных УФСИН России по Республике Мордовия», все имеющиеся в ИК-14 рабочие места (541) аттестованы по условиям труда (по состоянию на 01.10.2013 г.).

Для контроля за соблюдением прав осужденных исправительные учреждения УФСИН России по Республике Мордовия, в том числе ИК-14, на постоянной основе посещают члены Общественной наблюдательной комиссии по Республике Мордовия, Уполномоченный по правам человека в Республике Мордовия, представители прокуратуры по надзору за соблюдением законов в учреждениях уголовно-исполнительной системы, которые проверяют условия содержания осужденных и осуществляют их прием по личным вопросам.

При поступлении 23 октября 2012 г. в ФКУ ИК-14 УФСИН России по Республике Мордовия Н.А.Толоконникова прошла медицинское обследование, включая осмотр врачами-специалистами (психиатр, невролог, гинеколог), функциональную диагностику, флюорографию и лабораторные исследования. 03.12.2012 г. она обратилась за медицинской помощью, была осмотрена медицинским специалистом, был установлен диагноз и назначено амбулаторное лечение.

С 22.01.2013 г. по 05.02.2013 г. осужденная находилась на обследовании и лечении в стационаре Федерального казенного учреждения «Лечебно-профилактическое учреждение-21» (далее – ФКУ ЛПУ-21) УФСИН России по Республике Мордовия.

04.02.2013 г. была представлена на врачебную комиссию;

12.03.2013 г. была осмотрена врачом-терапевтом медицинской части ФКУ ИК-14 УФСИН России по Республике Мордовия, был установлен диагноз и назначено амбулаторное лечение.

08.04.2013 г. было выполнено плановое флюорографическое обследование.

С 29.09.2013 г. по 17.10.2013 г. она находилась на лечении и обследовании в больнице № 2 Федерального казенного учреждения здравоохранения «Медико-санитарная часть-13» ФСИН России. Была выписана с выздоровлением.

18.10.2013 г. была осмотрена медицинскими специалистами ФКУ ИК-14 УФСИН России по Республике Мордовия.

18.10.2013 г. осужденная Н.А.Толоконникова выбыла из УФСИН России по Республике Мордовия.

С целью определения соответствия состояния здоровья осужденной Н.А.Толоконниковой поручаемой ей работе, а также с целью раннего выявления и профилактики заболеваний, 04.02.2013 г. она была представлена на врачебную комиссию ФКУ ЛПУ-21 УФСИН России по Республике Мордовия.

Таким образом, в период содержания в ФКУ ИК-14 УФСИН России по Республике Мордовия осужденной Н.А.Толоконниковой было обеспечено проведение всех необходимых лечебно-диагностических мероприятий, включая амбулаторное и стационарное лечение.

Медицинское обеспечение Н.А.Толоконниковой было организовано в соответствии с положениями законодательства в сфере охраны здоровья и согласно требованиям совместного приказа Министерства здравоохранения и социального развития России (далее – Минздравсоцразвития) и Министерства юстиции России от 17.10.2005 г. № 640/190 «О порядке организации медицинской помощи лицам, отбывающим наказание в местах лишения свободы и заключенным под стражу».

Соответствие условий труда в ФКУ ИК-14 УФСИН России по Республике Мордовия предъявляемым требованиям было установлено в ходе объективной оценки рабочих мест независимой комиссией при их аттестации в порядке, установленном приказом Минздравсоцразвития России от 26.04.2011 г. № 342н.